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Vážení spoluobčané, 

 

prožili jsme období, které nám ukázalo, jak rychle se může naše situace změnit. Ačkoli jsme 

byli svědky jedné z nejhorších povodňových situací v našem kraji, naše obec Čaková naštěstí 

přímo zasažena nebyla. Přesto nám události posledních dní připomněly, jak důležité je být 

připraven na nečekané situace a jak velkou roli hraje spolupráce v krizových chvílích. V tomto 

krátkém reportu vám přináším shrnutí kroků, které jsme podnikli během uplynulých dní. 

 

V sobotu 14. září, při dosažení hladiny potoka 50 cm, což je první povodňový stupeň, jsme ve 

14:00 svolali povodňovou komisi ve složení Petr Náhlý, Vladimír Matouš, Kateřina Cimbálová 

a Michal Lant, Stanislav Šťastný. Potok nakonec dosáhl maximální výšky 70 cm. Díky 

monitoringu a analýze situace jsme si však vědomi, že bude nutné aktualizovat naše povodňové 

stupně, které jsou historicky špatně nastaveny. Pokud by voda dosáhla výše 80 cm, začal by se 

potok v horní části obce přelévat přes mostky, což by podle našeho názoru mělo být již třetím 

stupněm  

a ne druhým.  

 

Povodňová komise pracovala nepřetržitě po dobu hrozící povodně. V nočních hodinách 

probíhalo bagrování kritických částí příkopů a potoků, odstraňování spadlých stromů, čištění 

břehů potoka a plnění pytlů s pískem, které byly následně umístěny na vytipovaných místech. 

Celkově jsme byli připraveni na nejhorší scénář. 

 

V neděli 15. září v 11:30 byl odvolán první povodňový stupeň, čímž byla ukončena činnost 

povodňové komise. Práci převzal krizový štáb obce Čaková ve složení Petr Náhlý a Michal 

Lant, který se zaměřil na následná opatření. Byl povolán i pomocný tým ve složení Jan Šamaj, 

Pavel Valášek, Petr Novák, Michal Lant ml., který realizoval pokyny krizového štábu. 

Vytipovali jsme nejzranitelnější skupinu obyvatel obce, se kterými jsme byli v pravidelném 

kontaktu a zajišťovali jim zásoby. Proběhly kontroly mostků a koryta potoka, kde jsme 

zaznamenali poškození opěrných zdí. 

 

Navzdory tomu, že nedošlo u nás k zasaženi obce velkou vodou, zůstali jsme několik dní 

odříznuti kvůli neprůjezdným cestám, výpadku telefonního signálu a elektrické sítě. Výpadek 

elektřiny znamenal, že nebylo možné čerpat pitnou vodu z vrtů a studní, což situaci ještě více 

komplikovalo. Náš nadřazený krizový štáb v Krnově nefungoval. Díky vodovodu na Jižní  

a v obci Krasov se nám podařilo do obce osobními automobily dopravit kolem 7 000 litrů pitné 

vody, jmenovitě díky Michalu Lantovi ml. a Pavlu Valáškovi. Další přísun pitné vody jsme 

zajistili přes krizový štáb v Bruntále. Třikrát u nás přistál vrtulník se zásobami. Celé tyto čtyři 

dny bylo krizové řízení pouze v našich rukou. Až po čtyřech dnech od začátku povodní nás 
kontaktoval vedoucí krizového štábu Moravskoslezského kraje. Na naše předchozí výzvy nikdo 

nereagoval. Na následnou osobní schůzku v naší obci byl přizván také hejtman 

Moravskoslezského kraje Ing. Josef Bělica. Až sedmý den povodní nám byla z kraje do obce 

přistavena cisterna s 10 000 litry pitné vody. Paralelně s krizovým řízením jsme na pokyn vlády 

České republiky museli zajistit volební místnost a průběh voleb.  

 

Pracovali jsme s informací z krizového řízení v obci Zátor, že tato oblast v četně Čakové bude 

až dva měsíce bez elektrické energie. Katka Cimbálová zajistila generátor, díky kterému bylo 

možné zprovoznit obecní úřad. Vytvořilo se dobíjecí místo a volný internet pro občany.  
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Připravovali jsme se na vytvoření umývárny, prádelny a sušárny v suterénu obce.  Na radnici  

v Bruntále jsme domluvili volný vstup na 30 minut do Wellness Bruntál pro občany zasažené 

povodní. 

 

Během krizových dnů jsme pracovali na obnově zásobovacích tras. Prosekávala se lesní cesta 

vedoucí do Nových Heřminov a monitorovali se další průjezdné trasy. Snažili jsme se zajistit 

pomoc i okolním obcím. Jednali jsme s ředitelem školy o zapůjčení, napojení a zprovoznění 

naší centrály pro základní školu v Zátoru. Obci Brantice jsme poskytli 100 litrů benzínu a 

zprostředkovali mobilní sprchy. Náš obecní sál dočasně sloužil jako ubytovna pro 30 

dobrovolníků a v současnosti se v našem sále kulturního domu nachází děti ze základní školy 

Zátor.   

 

Tímto krátkým reportem jsem vám chtěl přiblížit události posledních dní. Dovolte mi 

poděkovat všem, kteří se během těchto náročných dnů zapojili a pomohli naší obci zvládnout 

tuto krizovou situaci. Vaše odhodlání, spolupráce a obětavost byly neocenitelné. Zvláštní 

poděkování patří Michalovi Lantovi, členu krizového štábu a pomocnému týmu, který sehrál 

klíčovou roli v koordinaci našich aktivit. Díky jejich nasazení a úsilí se nám podařilo překonat 

všechny výzvy. 

 

Doplnění do reportu: 

V pondělí, na mimořádném zasedání zastupitelstva obce, nebylo schváleno rozpočtové 

opatření, které by vyčlenilo částku 350 000 Kč z rozpočtu obce na pokrytí nákladů spojených  

s povodněmi. Klíčovým důvodem neschválení usnesení byla refundace mzdy pro krizový štáb  

a realizační tým, který zajišťoval chod obce během krizové situace. Na pokrytí výloh přitom 

obdržela naše obec z kraje finanční obnos ve výši 500 000 Kč a příslib další podpory ve výši 

300 000 Kč. 

 

Je důležité upozornit na to, že zastupitelé si neschválením usnesení neuvědomují vážnost 

situace. Činnost krizového štábu obce není tak současnou prioritou zastupitelstva. Já jsem 

naopak přesvědčen, že krizový štáb je nedílnou a klíčovou součástí naší obce, zejména v době 

krizí, jako byla tato. Osoby zapojené do tohoto týmu jednaly pro dobro obce a jejích obyvatel, 

často na úkor vlastních osobních a profesních závazků. Tito lidé vynaložili nesmírné úsilí, aby 

zajistili bezpečnost a plynulý chod obce v takto složitých podmínkách. 

 

Neschválení těchto finančních prostředků může mít negativní dopad na ochotu lidí zapojit se 

do krizových situací v budoucnu. Pokud práce a nasazení těchto lidí nebudou adekvátně uznány, 

může to vést k poklesu motivace pro budoucí krizová opatření, což může ohrozit bezpečnost a 
chod obce při dalších mimořádných událostech. 

 

Závěrem bych chtěl opětovně poděkoval všem, kteří se během této náročné situace zapojili a 

neúnavně pracovali pro bezpečí naší obce 

 

 

V Čakové dne 24.9. 2024 

 

 

Petr Náhlý 
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